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REFERAT 

fra møde i Studienævn for Dansk d. 24. oktober 2019 
 
 
Emne:    Studienævnsmøde 
Dato og tidspunkt:  torsdag den 24. oktober 2019 kl. 10.30 – 12.00  
    
Sted:    Romeo 
 
Deltagere:  Bjarne le Fevre Jakobsen, (BFJ) 

Jon Helt Haarder (JHH) 
Anita Nell Albertsen (ANA) 
Mike Veilgård Petersen (MVP) 
Christina Tøndering (CT) 
Maria Ebbekær Hedemann (MEH) 
Diana Brunholm (DB) 
Karen Fog Rasmussen (KFR) 
 
 

Afbud:   Thomas Wiben Jensen (TWJ) 
Johanne Kolbe Madsen (JKM) 
Emil Bisp Pedersen (EMP) 

 
Referent:  Diana Brunholm (DB) 
 

 
1) Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 
 

2) Godkendelse af referater 
Godkendt 
 

3) Meddelelser 
a) Studienævnsformanden 
- Vi har forsøgt at planlægge et møde i aftagerpanelet, men har desværre været alt for 

sent ude, hvilket betød at det var svært at finde en dato hvor mere end 2 medlemmer 
af panelet kunne deltage. Der bliver således ikke et møde i aftagerpanelet i E2019, 
men straks i det nye semester vil der blive planlagt et nyt møde. 

- De endelige optagelsestal fordeler sig med 61 nye bachelorstuderende, 32 stude-
rende på sidefag og 29 nye kandidatstuderende. 
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b) De studerende 
- CTJ: Dionysos afholder pubcrawl i uge 44. 
- Havde besøg af studiepraktikanter den 23/10. 6 gymnasieelever havde valgt at følge 

Dansk. Tilbagemeldingerne fra dem var positive, og de mente at det var et godt 
program. 

- Dionysos holder den 30/11 julefrokost, alle undervisere er inviteret 
 

c) Andre 
KFR: Den 14/11 afholder Jon Helt Haarder et foredrag hvor man kan møde forfat-
teren til en ny biografi om Pontoppidan. 
 

4) Merit og dispensationssager 
Se lukket referat 

 
5) Sager til behandling studieordninger 

a) Høring vedrørende nyt kursus i digital humaniora (nyt karriereprofilfag) 
Studienævnet kommenterede, at man ønsker at afvente udfaldet af den an-
søgning man sammen med Engelsk og Historie har sendt til ministeriet ved-
rørende et digitalt kompetenceudviklingsprojekt, før man vil lægge sig fast 
på et karriereprofilfag omhandlende digital humaniora/humanistisk pro-
grammering. 
 

b) Godkendelse af valgfag og faglige emner 
Følgende fag udbydes i næste semester: 

• Galskab og psykiatri i dansk film og litteratur – fagligt emne 
• Medier og politisk kommunikation – analyser af nyheder, journali-

stik og meningsdannelse – fagligt emne 
• Metaforer, medier og multimodalitet – KA valgfag 
• På fattigdomssafari i velfærdsdanmark: Underklassen i medierne og 

samtidslitteraturen – KA valgfag 
• The Fairy Tales of Hans Christian Andersen – S.A.S. valgfag 
• The Magical World of Karen Blixen (Isak Dinesen) – S.A.S. valgfag 
• At skrive selvet – Skrivekunst valgfag 

 
Studienævnet godkendte alle fag. 
 

c) Tekstproduktion 2 – Henvendelse fra de studerende 
Studienævnet har modtaget en henvendelse fra studerende på faget Tekst-
produktion 2, der udtrykker stor utilfredshed med forløbet i faget. 
Studienævnet bemærker, at forløbet har været meget uens dette semester, 
grundet at man i midten af semestret var nødsaget til at skifte underviser. 
Studienævnet tager henvendelsen fra de studerende meget alvorligt, og vil 
tage kontakt til faglederen for at få faciliteret ændringer i faget. 

6) Sager til behandling kvalitetspolitikken 
a) Påse at nye studieordninger og studieordningsændringer følger vademecum 
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Studienævnet er opmærksom på at nye studieordninger og studieordnings-
ændringer følger vademecum. 
 

b) Plan for de studerendes kontakt til forskere 
Studienævnet anser det for givet at der er en løbende kontakt mellem under-
viserne og de studerende. 
I BA seminarer kommer underviserne ud og præsenterer deres forsknings-
projekter. 
Når der præsenteres faglige emner for de kandidatstuderende, kommer un-
derviserne tillige ud og præsenterer deres forskningsprojekter. 
Under introdagene bliver de studerende også præsenteret for undervisernes 
forskning via korte oplæg. 

 
c) Påse at uddannelsens kompetenceprofil bliver drøftet i aftagerpanelet. Påse 

at studienævnet forholder sig til samarbejdet/strategi og mål ift. Aftagerpa-
nelet og at studienævnet drøfter tilbagemeldinger fra panelet 
 
Studienævnet har påset og påser løbende at aftagerpanelet drøfter uddannel-
sens kompetenceprofil. 
 

7) Orientering 
a) Orientering om nyt årshjul 

Studienævnet blev orienteret om det nye årshjul. 
 

8) Eventuelt 
BFJ: På sidste fagkollegiemøde blev der drøftet elektronisk evaluering af un-
dervisningen. Studienævnet for Dansk er det sidste studienævn der endnu 
ikke er overgået til elektronisk evaluering, og det forventes at fakultetet inden 
længe vil kræve at alle studienævn evaluerer elektronisk. 
På mødet i fagkollegiet var der 3 undervisere der er imod elektronisk evalue-
ring. Det er vigtigt at være opmærksom på, at der er punkter i årshjulet, som 
studienævnet skal leve op til, som der ikke kan handles på, så længe studie-
nævnet ikke er overgået til elektronisk evaluering. Man vil derfor skrive rundt 
til alle undervisere og informere om, at studienævnet agter at indføre elektro-
nisk evaluering. 
 
BFJ: Der har været talt om oprettelse af et særligt sidefag møntet til gymna-
sielærer. For at få sidefaget godkendt under bekendtgørelsen for deltidsud-
dannelser, er det nødvendigt at undervisningen udbydes på ”besværlige” tids-
punkter (i.e. aften- og weekendundervisning). Det skal derfor først i afklares 
i fagkollegiet om underviserne er villige til at undervise på disse tidspunkter. 

 
 
 
 

Bjarne le Fevre Jakobsen    Diana Brunholm 
Studienævnsformand    Referent 
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